



Jan Koblasa

Tschechische Republik/Deutschland/Czech Republic/Germany

*1932 in Tabor (CZ), †2017 in Hamburg. 1952–1958 Studium der Bildhauerei an der Akademie der Bildenden Künste in Prag. 1968 nach dem Umsturz in der CSSR Verbleib in Mailand. 1969–1998 Professor an der Muthesius Kunsthochschule in Kiel, Gründung der Bildhauerklasse. Seit 1958 Ausstellungen, Symposien und Aufträge in verschiedenen Ländern. Werke in vielen öffentlichen und privaten Sammlungen in Europa, Amerika, Asien und Afrika. Ankäufe durch mehr als 30 Museen weltweit. Nach der Wende erste Ausstellung in Belvedere auf der Prager Burg (unter der Schirmherrschaft Vaclav Havel) und in Hamburg (Halle K, Kampnagel). 1995 Ehrengast der Deutschen Akademie Villa Massimo in Rom. 2002–05 Professor für Bildhauerei an der Prager Akademie der Bildenden Künste. 2010 Gustav-Mahler-Park in Iglau. 2012 Retrospektive zum 80. Geburtstag auf der Prager Burg und im Neuen Museum Nürnberg (D). 2015 Bronzeskulptur "Auferstehung" in der Prager St. Vitus-Kathedrale. 2017 Denkmal für Julius Payer (1841–1915) in Teplitz, im selben Jahr Ausstellungen in der Geburtsstadt Tabor, in Hamburg und Prag (Kampa Museum). Fokuskünstler der NordArt 2018.

*1932, in Tabor (CZ), †2017 in Hamburg. 1952–1958, studied Sculpture at the Academy of Fine Arts in Prague. After the political upheaval of the CSSR in 1968, he stayed in Milano. 1969–1998, Professor at the Muthesius University in Kiel, established the sculptor class. Since 1958, exhibitions, symposiums and assignments in different countries. His works are in many public and private collections in Europe, America, Asia and Africa. Purchases through more than 30 museums worldwide. After the 'Wende' first exhibition in Belvedere at the Prague Castle (under the auspices of Vaclav Havel) and in Hamburg (Hall K, Kampnagel). In 1995 guest of honor of the German Academy Villa Massimo in Rome. 2002–2005 Professor of sculpture at the Prague Academy of Fine Arts. 2010 Gustav Mahler Park in Jihlava. 2012 80th anniversary retrospective at the Prague Castle and the Neues Museum Nürnberg (D). 2015 bronze sculpture "Resurrection" in the Prague St. Vitus Cathedral. 2017 monument to Julius Payer (1841–1915) in Teplce, in the same year exhibitions in his birthplace Tabor, in Hamburg and Prague. Focus Artist of NordArt 2018.



Klagemauer, 1973, Bronze, 6-teilig, Granit, 300 x 500 x 400 cm (Dauerleihgabe an die NordArt)

Wailing Wall, 1973, bronze, 6 parts, granite, 300 x 500 x 400 cm (Permanent loan to NordArt)